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Zápisnica zo zasadnutia Snemu  SAV, 
ktoré sa konalo dňa 15. decembra 2009 

 
 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
Prizvaní:   členovia P SAV 
 
 
Program:  
 

 1. Otvorenie 
 2. Schválenie programu 
 3. Voľba pracovných komisií (mandátovej, návrhovej) 
 4. Informácia o aktuálnej situácii v SAV (J. Pastorek) 
 5. Prerokovanie a schválenie návrhu Zásad tvorby rozpočtu RO a určenia výšky 
    príspevku PO SAV v roku 2010 (V. Rosová) 
 6. Prerokovanie a schválenie návrhu novelizovaného Vzorového štatútu vedeckých rád 
    vedeckých a špecializovaných organizácií SAV 
 7. Rôzne 
 8. Diskusia 
 9. Schválenie uznesení Snemu SAV 
10. Záver 

 

K bodu 1: Zasadnutie Snemu SAV otvoril o 12.40 predseda Snemu SAV K. Iždinský, ktorý 
v krátkom prejave privítal všetkých členov snemu a hostí. 

 
K bodu 2:  K. Iždinský informoval, že podľa  počtu prezentovaných členov je Snem SAV  

uznášaniaschopný a predložil snemu návrh programu, ktorý rozšíril o nový bod číslo 8 – 
Diskusiu. Zároveň informoval o liste G. Bianchiho, ktorým menovaný požiadal 
o rozšírenie programu zasadnutia o bod venovaný možnostiam urbanistického auditu are-
álu SAV na Patrónke a strategického auditu využitia budov SAV.  Snem SAV hlasovaním 
rozhodol, že táto téma nebude samostatným bodom programu a navrhol zaradiť ju do bo-
du 7 – Rôzne. Následne modifikovaný program Snem SAV jednomyseľne schválil.  

 
K bodu 3: K. Iždinský potom predložil návrh členov pracovných komisií. 

 
Snem SAV jednomyseľne zvolil: 

• Mandátovú komisiu v zložení:  K. Kollár – predseda, A. Kiss,  M. Moško – členovia 

• Návrhovú komisiu v zložení: J. Klačka – predseda, M. Tyšler, G. Bianchi – členovia 

 

K. Iždinský informoval snem o tom, že Výbor snemu  poveril vypracovaním zápisu P. 
Pristaša, za overovateľov navrhol D. Podmakovú a M. Koóša. 

 
K bodu 4: Informáciu o aktuálnej situácii v SAV predniesol J. Pastorek. V úvode svojho vy-

stúpenia poďakoval Snemu SAV za spoluprácu a zaželal jeho členom všetko dobré do no-
vého roku. Ospravedlnil sa za svoj predčasný odchod z rokovania Snemu SAV z dôvodu 
naliehavého rokovania na MŠ SR a poveril V. Rosovú svojim zastupovaním. Informoval o 
zriadení ad hoc komisie pre transformáciu SAV a o iniciatíve pri príprave novelizácii zá-
konov, ktoré by umožnili SAV vstupovať do obchodných spoločností. Túto aktivitu pozi-
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tívne prijalo Ministerstvo financií SR. Predseda SAV ďalej informoval o čerpaní štruktu-
rálnych fondov a o príprave rozpočtu na rok 2010, kde došlo v porovnaní s rokom 2009 k 
navýšeniu. V rámci delenia rozpočtu plánuje P SAV najvýraznejšie zvýšiť rozpočet pre 
VEGA a na edičnú činnosť. V dôsledku obáv z krátenia rozpočtu v budúcom roku požia-
dal o efektívne čerpanie rozpočtu a minimalizáciu tvorby rezerv. V rámci toho spomenul 
aj situáciu v AV ČR, kde dochádza k zníženiu rozpočtu akadémie a výraznej orientácii na 
aplikovaný výskum. Informoval o pripravovanom novom modeli financovania vedy, ktorý 
má vypracovať SAV. SAV získala post predsedu APVV a ambíciou akadémie je zriadenie 
rady pre cielený výskum v rámci APVV. Ďalšie informácie boli o zasadaní Vedeckej rady 
SAV a príprave novej organizačnej štruktúry  Úradu SAV.  

           Predseda Snemu SAV K. Iždinský poďakoval J. Pastorekovi za prednesené informácie  
      a otvoril diskusiu k tomuto bodu. V úvode diskusie vystúpil M. Moško, ktorý napadol 

rozhodnutie 7. zasadania P SAV (v bode 5.6), ktorým boli pridelené finančné prostriedky 
ÚMFG SAV, ako netransparentné a navrhol prijať uznesenie Snemu SAV k tomuto prob-
lému. V rozsiahlej diskusii vystúpili viacerí členovia P SAV (J. Pastorek, V. Rosová, A. 
Breier, J. Koppel), ktorí vysvetlili genézu celého problému, ktorý súvisí so zvyšovaním 
kvalifikácie zamestnancov ústavu a návratom pracovníkov z dlhodobých zahraničných 
ciest a materských dovoleniek. Problém sa riešil aj na zasadnutí Komisie SAV pre eko-
nomické otázky a schválená úprava je len dočasná. Vzhľadom na to, že uznesenie navrh-
nuté M. Moškom sa netýkalo priamo prerokovávaného bodu programu, predseda Snemu 
SAV navrhol  presunúť hlasovanie o tomto bode do bodu 7 programu zasadnutia – Rôzne. 

  Po ukončení diskusie, návrh uznesenia k tomuto bodu predniesol J. Klačka: „Snem 
SAV berie na vedomie informáciu predsedu SAV o súčasnej situácii v SAV“. 

 Snem toto uznesenie jednomyseľne schválil. 

 

 
K bodu 5: V ďalšom bode programu K. Iždinský požiadal V. Rosovú o prednesenie Zásad 

tvorby rozpočtu RO a určenia výšky príspevku PO SAV v roku 2010. V. Rosová vo svo-
jom vystúpení konštatovala, že väčšina častí zásad je rovnaká ako v minulom roku. Záro-
veň informovala, že zmeny v monitorovaní čerpania rozpočtu zo strany Ministerstva fi-
nancií SR povedú k drobným zmenám v zásadách, ktoré vzhľadom na krátkosť času ešte 
neboli zapracované a budú predložené na schválenie Snemu SAV až neskôr. Vzhľadom 
na to, že zásady dostali členovia Snemu SAV elektronickou poštou vopred, upozornila len 
na niektoré zmeny v porovnaní s minulým rokom. Poukázala na to, že v porovnaní 
s predchádzajúcim rokom bude valorizácia miezd len vo výške 1%, že zostali vyčlenené 
prostriedky na ročné hodnotenie ústavov, ako aj na prípravu akreditácie; doplnili sa zása-
dy podpory projektov 7. RP EÚ a finančné pravidlá udelenia grantov SAV na výskumné 
projekty v rámci programu MNT-ERA.NET II, v rámci kapitálových výdavkov sa zmenil 
pomer medzi výdavkami na stavebné časti (vrátane strojov a zariadení stavieb) a strojmi a 
zariadeniami nezahrnutými do rozpočtu stavieb (SZNR) na 60:40 v snahe posilniť inves-
tičné aktivity v rámci štrukturálnych fondov a znižovanie energetickej náročnosti areálu 
SAV. Ďalej informovala, že na budúci rok ostávajú zachované koeficienty rozdeľovania 
kapitálových výdavkov medzi Oddeleniami vied SAV, ale prízvukovala nutnosť diskuto-
vať o týchto koeficientoch, ako aj o koeficientoch náročnosti jednotlivých komisií VEGA. 
Upozornila na zmenu pri rozdeľovaní mzdových prostriedkov, keď podľa predložených 
zásad môžu Oddelenia vied SAV prerozdeliť až 2 % mzdových prostriedkov na základe 
ročného hodnotenia, informovala o výraznom znížení prostriedkov na podporu projektov 
MVTS a o navýšení prostriedkov na bežné výdavky v rámci grantov VEGA. Na záver in-
formovala o doplnení bodu 3, číslo 4 Prílohy č. 2 – Zásad rozpisu finančných prostriedkov 
na komisie VEGA v roku 2009, ktorý sa týka  výšky prideľovania prostriedkov VEGA 
vedúcim projektov – zamestnancom SAV. 
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Po vystúpení V. Rosovej sa rozprúdila živá diskusia k jednotlivým bodom zásad. Ako  
prvý vystúpil v diskusii K. Kollár, ktorý požadoval v časti Zásad venovanej prideľovaniu 
mzdových prostriedkov pre rozpočtové organizácie doplnenie textu „Pri určovaní výšky 
MF organizácií sa vychádza z rozpisu rozpočtu  MF na rok 2009  upraveného o zmeny 
vyplývajúce zo zákona (valorizácia) a vykonané organizačné zmeny (pod organizačnými 
zmenami sa rozumejú iba zmeny schválené v P SAV – napr.  trvalé úpravy, presuny pra-
covníkov medzi organizáciami SAV spojené s presunom MF,  navýšenie MF na základe 
výsledkov konkurzov najlepších absolventov DŠ), s výnimkou uznesenia P SAV č. 1373 
z 30. 4. 2009 o trvalej úprave mzdového fondu niektorým organizáciám III. oddelenia 
vied“, ktoré Výbor Snemu SAV už dávnejšie požadoval zrušiť (Zápisnica z výboru č. 6). 

V. Rosová potvrdila, že P SAV akceptuje túto výhradu a pripravený materiál o zrušení 
tohto uznesenia a prerozdelení prostriedkov bude  P SAV  prerokúvať na januárovom za-
sadnutí. Viacerí členovia Snemu SAV potom diskutovali k časti 2.1.2.1. Zásad o výške 
mzdových prostriedkov prerozdeľovaných Oddeleniami vied SAV (J. Sedlák, J. Váľka, J. 
Lapin, A. Breier, M. Koóš, P. Šajgalík, D. Podmaková). Po diskusii v sneme prevládol 
názor, že navrhované 2 % na prerozdeľovanie je potrebné znížiť na 1 %. M. Moško otvo-
ril diskusiu o (ne)transparentnosti mzdového fondu P SAV, v ktorej sa vyjadrili viacerí 
prítomní (M. Moško, P. Šajgalík, A. Breier, L. Petruš, S. Hudecová, D. Podmaková, J. 
Koppel, E. Majková, K. Gmucová, E. Wiszt). V. Rosová vysvetlila účel tohto fondu 
a konštatovala, že nie je možné dopredu presne špecifikovať použitie tohto fondu a vo 
všetkých prípadoch čerpanie fondu je podložené uzneseniami P SAV.  

K otázkam transparentnosti pri čerpaní prostriedkov v súlade s aktuálnymi Zásadami 
sa ďalej vyjadrovali ďalší členovia snemu (P. Šajgalík, M. Piscová, K. Iždinský). D. 
Podmaková položila otázky týkajúce sa zabezpečenia valorizácie, transferu vedeckým 
spoločnostiam a nutnosti zverejniť zoznam týchto spoločností s výškou dotácie 
a upozornila na formálne chyby v predložených zásadách. E. Wiszt podporil návrh na 
zverejnenie zoznamu podporovaných vedeckých spoločností. M. Moško nastolil problém 
zateplenia ďalších budov a prístavieb v areáli SAV na Patrónke. V ďalšej časti diskusie 
potom I. Budinská požiadala o vysvetlenie podpory spoločného projektu MVTS medzi 
SAV a Taiwanom. Na toto vystúpenie reagoval F. Gömöry, ktorý vysvetlil mechanizmus 
výberu úspešného projektu a vyzval k zvýšenej aktivite v spolupráci s Taiwanom. K. Iž-
dinský navrhol, aby na budúce zasadnutie Snemu SAV poskytlo P SAV konkrétne údaje 
o rozdelení rozpočtu, na čo reagovala V. Rosová tým, že tieto informácie sa Snemu SAV 
každoročne predkladajú. P. Šajgalík potom požiadal doplniť zásady o systémové opatre-
nia reagujúce na zmenu kvalifikačnej štruktúry ústavov SAV. Rozsiahlejšia diskusia bola 
aj k Prílohe č. 2 zásad venovanej rozpisu finančných prostriedkov na komisie VEGA, kde 
viacerí diskutujúci žiadali spresnenie textu (A. Kiss, K. Gmucová, R. Kyška-Pipík, E. 
Wiszt). 

Po ukončení diskusie Snem SAV hlasoval o jednotlivých návrhoch a prevažnou väčši-
nou hlasov schválil následné uznesenia k tomuto bodu programu: „Snem SAV schvaľuje 
Zásady tvorby rozpočtu rozpočtových organizácií a určenia výšky príspevku príspevko-
vým organizáciám SAV v r. 2010 s nasledovnými úpravami: 
- zmena pojmu „ poradné“ na pomocné orgány; 
- v časti C  sa pridáva nový bod  systémové opatrenia na zohľadnenie kvalifikačnej 

štruktúry organizácií; 
- V časti 2.1.2.1  Výdavky na mzdy sa druhý odsek mení nasledovne: „Pri určovaní 

výšky MF organizácií sa vychádza z rozpisu rozpočtu  MF na rok 2009  upraveného 
o zmeny vyplývajúce zo zákona (valorizácia) a vykonané organizačné zmeny (pod or-
ganizačnými zmenami sa rozumejú iba zmeny schválené v P SAV – napr.  trvalé 
úpravy, presuny pracovníkov medzi organizáciami SAV spojené s presunom MF,  na-
výšenie MF na základe výsledkov konkurzov najlepších absolventov DŠ), s výnimkou 
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uznesenia P SAV č. 1373 z 30. 4. 2009 o trvalej úprave mzdového fondu niektorým 
organizáciám III. oddelenia vied.“  

- v tej istej časti mení sa disponibilná čiastka Oddelení vied SAV z pôvodných 2 % na 
novú výšku 1 %. 

- V prílohe 2 Zásady rozpisu finančných prostriedkov na komisie VEGA v r. 2010 
(oprava roka) sa mení v bode 3 Všeobecné pravidlá č. 4 nasledovne: Projekt, ktorého 
vedúci je zamestnancom organizácie SAV, nemôže dostať nižší grant ako 1 000 € 
v prípade riešiteľskej kapacity 2000 hodín.  Ak je hodinová kapacita menšia, 
môže dostať menej ako 1 000 €, teda čiastku adekvátnu riešiteľskej kapacite.“ 

 
 
K bodu 6: K. Iždinský otvoril ďalší bod programu a vysvetlil dôvody, ktoré viedli 

k novelizácii Vzorového štatútu vedeckých rád vedeckých a špecializovaných organizácií 
SAV. Hlavným dôvodom predkladaných zmien je zosúladenie štatútu s platnými zákon-
mi, čo pripomenula aj D. Podmaková. 

V ďalšej časti sa rozprúdila diskusia, v ktorej sa značná časť pripomienok týkala drob-
ných formálnych nepresností a podielu vedeckých rád na príprave výberového konania na 
obsadzovanie funkcie riaditeľa vedeckej organizácie (J. Koppel, M. Moško, F. Jagla, J. 
Klačka, D. Podmaková, A. Breier, M. Tyšler, Z. Magurová, K. Iždinský). 

Po ukončení diskusie návrh uznesenia k tomuto bodu predniesol J. Klačka: „Snem 
schvaľuje novelu Vzorového štatútu vedeckých rád vedeckých a špecializovaných orga-
nizácií SAV s týmito zmenami: 

 

- Čl. II. bod j/ sa dopĺňa o dodatok:  a navrhuje jedného člena výberovej komisie. 
Úplné znenie bodu j/: podieľa sa na príprave výberového konania na obsadzovanie 
funkcie riaditeľa vedeckej organizácie a navrhuje jedného člena výberovej komi-
sie. 

- mení sa znenie Čl. II. bod m/ na: vyjadruje sa  k doktorandskému štúdiu vo vedec-
kej organizácii. 

Snem toto uznesenie jednomyseľne schválil. 
 
K bodu 7: Tento bod programu otvoril svojím príspevkom G. Bianchi. Upozornil na neaktu-

álnosť webovej stránky SAV, ale hlavným obsahom jeho príspevku bol návrh uznesenia 
na vypracovanie urbanistického auditu areálu SAV na Patrónke a strategického auditu vy-
užitia budov SAV. K tomuto príspevku sa rozpútala rozsiahla diskusia, v ktorej v podstate 
všetci rečníci súhlasili s predloženým návrhom a snažili sa o jeho ďalšie vylepšenie (D. 
Podmaková, M. Moško, I. Budinská, P. Šajgalík, K. Iždinský, Z. Bartošová, E. Wiszt, S. 
Bičárová), prípadne upozorňovali na problémy spojené s realizáciou tohto návrhu (J. 
Koppel, V. Rosová, R. Kyška-Pipík, J. Gálik, L. Neslušan, Ľ. Košťál). 

  Po ukončení diskusie návrh uznesenia k tomuto bodu predniesol J. Klačka: „Snem 
SAV žiada Predsedníctvo SAV, aby sa urýchlene venovalo otázke realizácie urbanistic-
kého auditu areálu SAV na Patrónke a strategickému auditu využitia budov SAV a aby 
nerealizovalo žiadne nové stavby v areáli SAV skôr, než bude známy výsledok týchto au-
ditov.“ 

Snem toto uznesenie väčšinou hlasov schválil. 
 
  Potom sa snem vrátil k návrhu M. Moška z diskusie pri bode 4, kedy požadoval zmenu 
rozhodnutia 7. zasadnutia P SAV (v bode 5.6) s dodatkom zrušenia mzdového fondu P 
SAV. Diskutujúci navrhli považovať mzdovú úpravu v roku 2009 len za pôžičku (P. Šaj-
galík), diskutovali o oprávnenosti podobných žiadostí o navýšenie mzdového fondu (G. 
Bianchi). Viacerí členovia P SAV sa vrátili ku genéze problému s tým, že uznali, že jed-
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norazové úpravy sú nesystémové, argumentovali, že časti návrhu M. Moška sú nevykona-
teľné, a P SAV musí mať možnosť operatívne reagovať na problémy ústavov SAV (J. 
Koppel, A. Breier, V. Rosová). M. Moško na základe týchto reakcií upravil svoj návrh, 
ale vzhľadom na odchod viacerých členov Snemu SAV z rokovacej sály, Snem SAV ne-
bol uznášaniaschopný. 

 

K bodu 8: K. Iždinský otvoril ďalší bod programu – všeobecnú diskusiu, v ktorej nezazneli 
žiadne príspevky. 

 
K bodu 9: Vzhľadom na to, že uznesenia k jednotlivým bodom programu sa schvaľovali 

osobitne po každom bode a na záver Snem SAV už nebol uznášaniaschopný, 
o záverečných uzneseniach nehlasoval. 

 
K bodu 10: Predseda Snemu SAV K. Iždinský na záver poďakoval prítomným za aktívnu 

účasť, zaželal im príjemné prežitie Vianoc, ako aj všetko najlepšie v Novom roku 2010 a 
rokovanie Snemu SAV o 16.45 hod ukončil. 
 
 

V Bratislave dňa 12. 1. 2010 

 

Zapísal: P. Pristaš 
Overili: M. Koóš, D. Podmaková 

 

 

 
                                                                  Karol Iždinský v.r. 

                                                                 predseda Snemu SAV 
 
 
 

 


